
Protokół Nr 62/2023

z posiedzenia Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w %pólnie
Krajeńskim w dniu 7 czerwca 2023r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji, Radni wg załączonych list obecności oraz
zaproszeni goŚcie:

1.

2.
Sekretarz Gminy - Dariusz Wojtania;
Dyrektor (środka Pomocy Społecznej - Izabela Fr5hlke.

Posiedzenie otworzył Zastępca Przewodniczącego Komisji Pan Artur Juhnke, który po
powitaniu zebranych zaproponował nast«;pujący jego porządek:

1.
2.
3.

4.

5.

6.

7.

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
Opinia w sprawie wniosków o przyznanie nagrody Świętego Wawrzyńca;
Opinia w sprawie projektu uchwały dot. powołania Zespołu ds. zaopiniowania
kandydatów na ławników na kadencję 2024 - 2027;
Opinia w sprawie projektu uchwały dot. przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do
konkursu w ramach Centrum Usług Społecznych;
Opinia w sprawie projektu uchwały dot. trybu i sposobu powoływania i odwoływania
członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Sępólnie Krajeńskim;
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

Ad.2. Pan Juhnke poinforrnowal że wpłynęły dwa wnioski o przyznanie Nagrody Świętego
Wawrzyńca dla Towarzystwa Krzewienia Kultury Fizycznej w S«;pólnie Krajeńskim oraz dla
Lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenia NASZA KRAJNA. W obu przypadkach wnioski
złożyły trzy stowarzyszenia. Pod względem formalnym wszystkie wymagania zostały
spełnione. Pan Juhnke odczytał treść wniosków. Przypomniał, ze decyzję o przyznaniu nagrody
podejmuje Burmistrz po zasięgnięciu opinii Radnych Rady Miejskiej. Należy rozważyć, czy
kandydaci spełniają warunki regulaminowe dotyczące przyznania nagrody tj. czy
podejmowały starania i działania oraz osiągnięcia mające szczególne znaczenie dla rozwoju,
promocji i dobra Gminy Sępólno Krajeńskie. Pani Miczko powiedziała, że lata działalności
mówią za siebie, a TKKF naprawdę działa, a stowarzyszenia, które wnioskowały są dosyć duże.
Pani Pająk powiedziała, że jej zdaniem żaden z tych wniosków nie wpisuje się 100% żeby
przyznać nagrodę, wydaje się że wartość statuetki jest pomniejszana przyznając nagrodę
pomniejszym organizacjom. Nie neguje pracy oraz działań wykonywanych przez te jednostki
natomiast, nie jest to wystarczające aby otrzymać statuet%. Pani Szlezer powiedziała, że nie
chodzi o to, aby za staż przyznawać nagrodę, natomiast jej zdaniem brakuje szczególnych
osiągnięć, działań na zewnątrz promujących gminę. Prestiż nagrody mógłby być zaniżony,
wnioskowane organizacje działają w ramach działalności statutowej. Pan Szwarc zapytał, czy
nagroda musi być przyznana. Sekretarz Gminy poinformował, że istnieje zapis iż Burmistrz
może zrezygnować z przyznania nagrody w danym roku kalendarzowym, gdy np. uzna brak
szczególnych osiągnięć.

Pan Juhnke poddał pod głosowanie oddzielnie obydwa wnioski.
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Wyniki glosowania:

1) 1 radny za przyznaniem Nagrody dla TKKF, 7 radnych przeciw, 2 wstrzymało się od

głosu;

2) O radnych za przyznaniem Nagrody dla LGD, 8 radnych przeciw, 1 radny wstrzymał się

od głosu, 1 radny nie uczestniczył w głosowaniu.

Korzystaj ąc z obecności wszystkich radnych Pan Grzeca złożył wniosek o pozyskanie środków
z programu ,Olimpia? na zadaszenie boiska w Wiśniewie, odbywa się druga edycja programu,
aby uzyskać dofinansowanie należy złożyć wniosek najpóźniej do końca miesiąca czerwca.
Zaznaczył, że liczy się kolejność składania wniosków, jest 75% dofinansowania.

Radni jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali złożenie wniosku o dofinansowanie budowy
zadaszenia boiska sportowego w Wiśniewie (przy 10 obecnych radnych).

Ad.3. Sekretarz Gminy przedstawił Komisji projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie
powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników na kadencję 2024 - 2027.
Poinformował, że Wiceprezes Sądu Okręgowego w Bydgoszczy przysłał pismo o
zapotrzebowaniu na l ławnika do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy i dwóch ławników do Sądu
Rejonowego w Tucholi. Ogłaszana jest informacja o poszukiwaniu kandydatów na ławników,
a później jest powoływany przez Radę Miejs% zespół sprawdzający, czy kandydaci na
ławników spełniają kryteria ustawowe. Dodał, że dotychczas w skład takiego zespołu wchodzili
członkowie Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej oraz Sekretarz Gminy.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały.

Sekretarz Gminy poinformował ponadto, że Sołtys Sołectwa Świdwie w imieniu wszystkich
sołtysów zwróciła się z wnioskiem do Burmistrza o rozważenie przedłużenia kadencji
Sołtysów z czterech do pięciu lat. Powiedział, że Burmistrz wst«;pnie zaopiniował wniosek
pozytywnie. W związku z tym zostanie przygotowany projekt uchwały wydłużający kadencję
jak i zmianę sposobu wyborów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. Aktualna
interpretacja przepisów zmierz w kierunku oddzielenia wyborów od zebrań wiejskich. Pan
Grzeca zapytał, czy o sposobie głosowania może decydować Rada, czy Państwowa Komisja
Wyborcza. Sekretarz Gminy odpowiedział, że zasady określa Rada Miejska.

Komisja przyjęła przedstawioną informację do wiadomości.

Ad.4. Dyrektor (środka Pomocy Społecznej przedstawiła Komisji projekt uchwały Rady
Miejskiej w sprawie przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do konkursu w ramach Centrum
Usług Społecznych. Przypomniała, ze od l stycznia OPS przekształci się w CUS, pozwoli to
na możliwość pozyskania środków finansowych w ramach funduszów europejskich, na
przekształcenie ośrodka i wprowadzenie co najmniej dwóch nowych usług, które nie były
wcześniej świadczone na ;erenie Gminy Sępólno Krajeńskie.- Środki finansowe %dą
zagwarantowane na 3 lata działalności. W ramach tych środków zostanie utworzony klub
samopomocy, usługa transportowa dla osób niepełnosprawnych, wypożyczalnię sprzętu
medycznego, zatrudnieni zostaną specjaliści w zakresie psychiatrii i logopedy oraz fizjoterapii.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały.
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Ad.5. Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła Komisji projekt uchwały Rady
Miejskiej w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu
Interdyscyplinarnego w Sępólnie Krajeńskim. Zaznaczyła, że takie zespoły powoływane są w
każdej gminie z mocy ustawy. Zmienia się ustawa oraz rozporządzenie dotycz4ce niebieskich
kart, musi zostać zmieniony gminny program przeciwdziałania przemocy. Poinformowała, że
zmiana w ustawie dotyczy również wprowadzenia zapisu o prowadzeniu przez gminę nadzoru
finansowego nad wszystkimi zadaniami związanymi z przeciwdziałaniem przemocy.
Członkowie zespołu interdyscyplinarnego powinni być przeszkoleni, a nie są to darmowe
szkolenia, svie;c musz4 się znaleźć środki na ten cel. Pan Szwarc zapytał, ile wystawiono
niebieskich kart. Dyrektor OPS odpowiedziała, że w ciągu roku było około 45 niebieskich kart.
Zaznaczyła, że w jednej rodzinie może być więcej niż jedna karta.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały.

Dyrektor OPS przypomniała, że w dniu 4 kwietnia na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej Rady Miejskiej rozmawiano m.in. o możliwości wykupienia budynku po sklepie
Duet na potrzeby seniorów. Jeżeli chodzi o ten budynek, powiedziała, że nie chciałaby
pozyskiwać pieniędzy i remontować czyjąś własność. Gdyby natomiast gmina pozyskała jakiś
budynek, to można się zastanowić nad jego adaptacją, bo w latach 2024 - 27 na pewno będzie
można pozyskać środki na działania społeczne. Odnośnie budynku po telekomunikacji, ani po
gazowni powiedziała, że infrastruktura tych obiektów nie pozwala na utworzenia tam np. domu
dziennego pobytu. Poinformowała, że obecnie OPS jest na etapie tworzenia Centrum
Opiekuńczo - Mieszkalnego z przeznaczeniem dla osób niepełnosprawnych, otrzymano
maksymalną kwo% na wybudowanie i na maksymalną liczbę osób. Dodała, że na pewno %dą
także środki unijne na powstanie domu dziennego pobytu i należałoby to zrealizować.
Powiedziała, że również mieszkanie treningowe przy ulicy Kościuszki w ramach CUS zostanie
przekształcone na mieszkanie wspierane dla pięciu starszych osób. Czyli 12 osób z COM i
mieszkania wspieranego nie trafi do domów opieki społecznej tylko pozostanie na miejscu w
Sępólnie Krajeńskim, co pozwoli zaoszczędzić środki. Kolejny raz podkreśliła, że koniecznym
jest zapewnienie pomocy osobom starszym.

Ad.6. Komisja zatwierdziła jednogłośnie pozytywnie protokół ze svvo3ego poprzedniego
posiedzenia w miesiącu maju br.

Wobec braku wolnych wniosków, po wyczerpaniu porządku obrad, Zastępca
Przewodniczącego zakończył posiedzenie Komisji.

Zastępca Przewodniczącego Komisji
Artur duhnke

protĄkołował:
Toiasz Dix
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